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§ 32 Sammanträdets öppnande

Regionfullmäktiges ordförande hälsar fullmäktiges ledamöter, åhörare, medarbetare 
inom Region Örebro län och företrädare för massmedia välkomna till dagens 
sammanträde. 

Sammanträdet förklaras därefter öppnat. 
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§ 33 Upprop

Upprop och anteckning om närvaro sker enligt följande: 

Valkrets Örebro läns Södra (Askersund, Laxå, Hallsberg och Kumla 
kommuner): 
Andreas Svahn (S) 
Gunnel Kask (S) 
Rolf Karlsson (S) 
Susanne Stenlund (S) 
Thomas Andersson (S) 
Oskar Svärd (M) 
Ulrika Björklund (M) 
Birgitta Borg (L) 
Håkan Stålbert (KD) 
Kenneth Lantz (V) 
Torbjörn Ahlin (C) 
Elin Jensen (SD) 
Oscar Lundqvist (SD) 

Valkrets Örebro läns Västra (Karlskoga och Degerfors kommuner): 
Jouni Slagner (S) 
Johanna Svärd (S) 
Nina Höijer (S) 
Liliana Benito Stenberg (S), §§ 41-61 
Ola Karlsson (M) 
Anna Nordqvist (M) 
Martin Hårsmar (M) 
Jon Fredriksson (V) 
Patrik Nyström (SD) 

Valkrets Örebro – Lekeberg: 
Mayson Murad (S) 
Torgny Larsson (S) 
Jan Zetterqvist (S), §§ 32-41 
Irén Lejegren (S), §§ 42-61 
Joakim Carlsson (S) 
Ronnie Boenke (S) 
Ingrid Båve (S) 
Margareta Scherlund (S) 
Lennart M Pettersson (S) 
Carina Dahl (S) 
Peter Björk (S) 
Fredrika Jacobsen (S) 
Fahran Mohammad (S) 

Sida 6 av 70



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

Sebastian Cehlin (M) 
Tomas Klockars (M) 
Lennart Carlsson (M) 
Ann-Katrine Jondelius (M) 
Kristian Berglund (M) 
Anders Brandén (M) 
Elin Nilsson (L) 
Birgitta Malmberg (L) 
Willhelm Sundman (L) 
Behcet Barsom (KD) 
Ewa Sundkvist (KD) 
Bo Rudolfsson (KD), §§ 32-44 
Johan Svanberg (KD), §§ 45-61 
Margareta Ehnfors (KD), §§ 32-42 
Malin Silén (KD), §§ 43-61 
Jessica Carlqvist (V), §§ 42-61 
Jihad Menhem (V) 
Margareta Carlsson (V) 
Mats Gunnarsson (MP) 
Pia Frohman (MP) 
Andreas Tranderyd (MP) 
Emilia Molin (C) 
Ingvar Ernstson (C) 
Magnus Storm (C) 
Daniel Spiik (SD) 
Pernilla Marberg (SD) 
Gunilla Fredriksson (SD) 
Habib Brini (SD) 

Valkrets Örebro läns Norra (Hällefors, Ljusnarsberg, Lindesbergs och Nora 
kommuner): 
Solveig Oscarsson (S) 
Theres Andersson (S) 
Kristine Andersson (S) 
Emina Gacic (S) 
Göran Gustafsson (M) 
Eric Viduss (M), §§ 42-61 
Lars-Göran Zetterlund (C) 
Markus Lundin (KD), §§ 32-44 
Sven-Erik Sahlén (KD), §§ 45-61 
Greger Persson (SD) 
Leif Persson (SD) 
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2022-04-28 

§ 34 Protokollsjustering

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   justering av protokollet sker på Regionkansliet, Eklundavägen 2 Örebro, den 
6 maj 2022, klockan 10.00 samt 

att   ordföranden, Lennart M Pettersson (S) och Kristian Berglund (M) med 
Carina Dahl (S) och Anders Brandén (M) som ersättare ska justera protokollet. 
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§ 35 Skrivelser till regionfullmäktige

Sammanfattning 
21RS12614 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Ann-Katrine Jondelius (M) till ny 
ersättare i regionfullmäktige efter Isac Nordin (M) i valkrets Örebro-Lekeberg, från 
och med den 24 februari 2022 till och med den 14 oktober 2022. 

22RS1206 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Anna Florin Schmidt (M) till ny 
ersättare i regionfullmäktige efter Hassan Abdi Bidar (M) i valkrets Örebro läns 
Norra, från och med den 24 februari 2022 till och med den 14 oktober 2022. 

22RS1324 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Hans Lindkvist (V) till ny ledamot i 
regionfullmäktige efter Maria Odheim Nielsen (V) i valkrets Örebro läns Norra, från 
och med den 24 februari 2022 till och med den 14 oktober 2022, samt Dennis 
Persson Lundberg (V) till ny ersättare i regionfullmäktige efter Hans Lindkvist (V) i 
valkrets Örebro läns Norra, från och med den 24 februari 2022 till och med den 14 
oktober 2022. 

22RS1494 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Andreas Tranderyd (MP) till ny ledamot i 
regionfullmäktige efter Fredrik Persson (MP) i valkrets Örebro-Lekeberg, från och 
med den 24 februari 2022 till och med den 14 oktober 2022, samt Ia Malmqvist (MP) 
till ny ersättare i regionfullmäktige efter Andreas Tranderyd (MP) i valkrets Örebro-
Lekeberg från och med den 24 februari 2022 till och med den 14 oktober 2022. 

22RS2464 
Från Tingsrätten i Örebro med entledigande av Elisabeth Sundström (M) från 
uppdraget som juryman i 2:a gruppen jurymän enligt 12 kap 4 § tryckfrihets-
förordningen samt begäran om ny.  

22RS2500 
Från Tina Pirttijärvi (SD) med begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
regionfullmäktige och ersättare i patientnämnden.  

22RS2559 
Från Lars B Stenström (KD) med begäran om entledigande från uppdrag som 
ledamot i styrelsen för Länsteatern Örebro AB. 

22RS3182 
Regionens revisorer har överlämnat revisionsrapporten Planering och genomförande 
av vaccinationer. 
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22RS3213 
Regionens revisorer har överlämnat revisionsrapporten Intern kontroll rörande 
hantering av statsbidrag. 

22RS3616 
Patientnämnden har överlämnat Patientnämndens halvårsanalys 2021. 

Patientnämnden har överlämnat verksamhetsberättelse 2021. 

22RS21-104, 105, 111, 120, 123, 126, 127 
Synpunkter från medborgare. 

22RS3837 
Från Florencia Aroca López (M) med begäran om entledigande från uppdraget 
som ersättare i regional tillväxtnämnd.  

22RS4037 
Från Helena Bosved (MP) med begäran om entledigande från uppdragen som 
ledamot i samhällsbyggnadsnämnden och ersättare i Mälardalstrafik AB, styrelse. 

22RS4105 
Från Antti Tsupukka (S) med begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i samhällsbyggnadsnämnden. 

22RS4340 
Från Jonas Albertson med begäran om entledigande från uppdraget som ledamot i 
styrelsen för Örebro Läns Flygplats AB. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bevilja Tina Pirttijärvis (SD), Lars B Stenströms (KD), Florencia Aroca López 
(M), Helena Bosveds (MP), Antti Tsupukka (S) och Jonas Albertsons begärda 
entlediganden samt 

att   skicka relevanta skrivelser till valberedningen och Länsstyrelsen i Örebro län 
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§ 36 Anmälan av interpellationer och frågor

Sammanfattning 
22RS2279 
Elin Jensen (SD) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Karin Sundin (S) om tillgänglighet för äldre att få professionell hjälp i 
svåra situationer, bilaga § 36:1., bilag

22RS2283 
Elin Jensen (SD) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Karin Sundin (S) om patientens resa i vården, bilaga § 36:2. 

22RS2903 
Monika Aune (MP) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Karin Sundin (S) om fast läkarkontakt på vårdcentral, bilaga § 36:3. 

22RS3133 
Mats Gunnarsson (MP) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande 
Andreas Svahn (S) om konsekvenserna av IPCC-rapporten (Intergovernmental Panel 
on Climate Change), bilaga § 36:4. 

22RS3384 
Willhelm Sundman (L) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Karin Sundin (S) om cancerrehabiliteringens viktiga del i vårdkedjan, 
bilaga § 36:5. 

22RS3839 
Anna Stark (M) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Karin Sundin (S) om arbetssituationen på akutmottagningen vid 
Universitetssjukhuset Örebro, bilaga § 36:6. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   interpellationerna får ställas. 
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2022-03-03 

Interpellation Sverigedemokraterna Örebro län 

Tillgänglighet för äldre att få professionell hjälp i svåra situationer 

Till: Ordförande i Hälso-och sjukvårdsnämnden Karin Sundin

Mången äldre mår av olika anledningar psykisk dåligt. Isoleringen under pandemins härjningar har 

enlig expertis förorsakat starka reaktioner av ensamhet och psykisk ohälsa. Detta är förvisso ett 

problem men problembilden för den äldre generationen är mycket vidare än så. Psykisk ohälsa hos 

äldre är ett omfattande problem. Behovet av riktad kurativ hjälp för utsatta äldre är stort.  

Olika undersökningar visar att antalet självmord överrepresenteras i de äldre befolkningsgrupperna. 

Det finns många anledningar till detta. Risken att drabbas av svår och obotlig sjukdom ökar med 

ålder. Man vill då inte ligga sina anhöriga till last och i den yttersta konsekvensen väljer man att ta sitt 

liv. Likaledes riskerar man att förlora sin livskamrat och möta ett liv i ensamhet. Rädslan för

ensamheten kan också leda mot livets yttersta gränser. Båda dessa exempel belyser behovet av

kurativt stöd när man som äldre hamnar i svåra, psykologiskt krävande situationer, som för den

enskilde ter sig omöjligt att komma ur.

Värre blir det om flera familjemedlemmar drabbas av allvarliga sjukdomar. En någorlunda frisk 

person söker då verktyg som skall vara till stöd och hjälp, inte bara för egen sjukdom utan även för 

andra närståendes utsatthet.  

Den psykiska belastning detta kan innebära för en äldre patient är inte alltid enkel att fastställa. När 

en äldre vårdsökande inte själv kan avgöra om det är någon av de pågående sjukdomarna eller en 

ökad psykisk belastning som skapar illamåendet, är risken uppenbar att man som vårdsökande 

hamnar fel i vårdkedjan. Härigenom riskerar den sjuke att bli hänvisad till olika instanser i en 

rundgång som kan sluta med att den vårdsökande ställs utanför den vård den sökande kanske bäst 

behöver.     

Av erfarenhet genom närstående, konstaterar jag att den kurativa vården för den äldre generationen 

antingen är svår att nå eller också är den bristfällig. I den händelse att sådan hjälp finns, men är svår 

att hitta eller att få kontakt med, riskerar man att skickas hit och dit i vårdapparatens olika 

korridorer. Den vårdsökande kan härigenom löpa risk att drabbas av uppgivenhet. Utebliven riktad 

kurativ behandling mot äldre som hamnar i kris och som därigenom drabbas av psykisk ohälsa kan i 

det värsta scenariot leda till självmord. En bra och tillgänglig kurativ behandling skulle leda till 

väsentligt ökad livskvalitet för utsatta äldre och med stor sannolikhet reducera riskerna för psykisk 

ohälsa och självmord. 
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Alla undersökningar visar att de flesta självmord begås utan föregående kontakt med vården. Utan 

att jag kunnat hitta någon åldersfördelning i vårdkontakterna, förmodar jag att äldre är 

överrepresenterade även i gruppen ”icke” vårdsökande. 

Därför frågar Sverigedemokraterna Örebro län 

Finns det någon kartläggning kring psykisk ohälsa hos äldre inom regionen? 

Finns det någon riktad kurativ verksamhet dit äldre vid utsatta situationer enkelt kan söka sig 

för stöd och hjälp? 

Var/hur får regionens äldre information om att söka hjälp vid psykisk ohälsa? 

Har den psykiska ohälsan bland äldre ökat under pandemin och dess restriktioner? 

Hur har de planer som initierats för att motverka psykisk ohälsa bland äldre resulterat? 

__________________________________ 

Elin Jensen 

Sverigedemokraterna Örebro län 
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2022-03-04 

Interpellation Sverigedemokraterna Örebro län 

Patientens resa i vården 

Till: Ordförande i Hälso-och sjukvårdsnämnden Karin Sundin

Medan vissa patienter har svårt att få tillgång till den vård de behöver, bollas andra runt med ändlösa 

läkarbesök, undersökningar och röntgen utan att få hjälp för åkomman de söker för. Så kan ju hända 

ifall man inte kan konstatera var sjukdomen/tillståndet härrör ifrån, men vid konstaterad 

sjukdomsbild med reella problem för patienten verkar det förunderligt att vården lägger så mycket 

tid och så många vårdbesök utan att åtgärda själva problemet. 

Hur mycket resurser ska en patient behöva ta upp för att få hjälp? För att inte tala om all förlorad 

arbetstid för att åka runt på alla dessa vårdbesök, och därmed även förlorade skatteintäkter om man 

ska dra det ännu längre.  

Ett reellt exempel; en patient som för sexton år sedan besökte sin lokala vårdcentral och fick 

konstaterat bråck, fick remiss till Capio och sen operation = problemet löst, har idag haft nio olika 

besök och vårdkontakter med olika vårdinstanser i länet och har ändå inte fått hjälp. Själva 

sjukdomsbilden är konstaterad, ändå hänvisas patienten bara runt till olika nivåer inom vården och 

till olika ställen i länet. 

Tillgängligheten verkar vara god i vissa fall, men att bli bollad runt i organisationen utan att någon tar 

hand om själva problemet, ska det verkligen vara så? Vilket slöseri med resurser. 

Därför frågar Sverigedemokraterna Örebro län 

Hur kan det ovan beskrivna förekomma i vår organisation och vad beror det på? 

Vad är det som hänt på dessa sexton år eftersom det är så stor skillnad på behandlingen av 

samma patient med samma sjukdomsbild nu som då? 

__________________________________ 

Elin Jensen 

Sverigedemokraterna Örebro län 
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TILL REGIONFULLMÄKTIGE 2022-03-21 

Interpellation    Till regionråd Karin Sundin 

Fast läkarkontakt på vårdcentralen 

Hälso- och sjukvårdslagens sjunde kapitel § 3: Regionen ska organisera primärvården så att alla 
som omfattas av regionens ansvar för hälso- och sjukvård kan välja utförare av hälso- och 
sjukvårdstjänster samt få till gång till och välja en fast läkarkontakt (vårdvalssystem)... 

Patientlagens sjätte kapitel § 3: Patienten ska få möjlighet att välja en fast läkarkontakt inom 
primärvården. 

Nyligen har mätningar gjorts (Myndigheten för vård- och omsorgsanalys –Rapport ”Fast kontakt i 
primärvården” 2021) som visar att 26 procent av Sveriges befolkningen uppger att har en fast 
läkarkontakt trots att många fler önskar det. För tio år sedan låg andelen på cirka 50 procent.  

I en undersökning av Novus på uppdrag av Läkarförbundet, konstateras att i Örebro län får dock 
endast 12 procent träffa samma läkare vid varje besök. I Halland och Kalmar är det 36 procent medan 
Jönköping är bäst i landet med 63 procent. I Norge och Danmark är över 90 procent av befolkningen 
listade hos en fast läkare.  

Den socialdemokratiska regeringen, liksom Socialstyrelsen, Läkarförbundet med flera, menar att fler 
måste få fast läkarkontakt på sin vårdcentral. Det förbättrar vårdens kvalitet och ger ökad trygghet 
för patienten. Personer med fast läkarkontakt på sin vårdcentral har bättre erfarenheter av vården 
och upplever i högre grad att de får vara delaktiga i sin behandling jämfört med personer utan fast 
läkarkontakt. Fast läkarkontakt är också en viktig del i utvecklingen mot en god och nära vård, enligt 
Socialstyrelsen. Regeringen har i februari 2022 också gett Myndigheten för vård- och omsorgsanalys i 
uppdrag att genomföra årliga kartläggningar och analyser för att följa patienters tillgång till fast 
läkarkontakt. För några år sedan beslöts också om specialdestinerade statsbidrag riktade till just att 
öka fasta namngivna läkare på vårdcentralerna. 

Lagen är tydlig och klar. Som patient i Region Örebro län ska du ha möjlighet att välja en fast 
läkarkontakt inom primärvården. Men trots lagstiftning och styrning från nationellt håll är det dock 
vanligt att patienter i Region Örebro län ändå får ett nej av vårdcentralen på frågan om man kan få 
en fast läkarkontakt. 
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Vilka politiska mått och steg har majoriteten vidtagit för att patienter i inom primärvården ska få 
en fast läkarkontakt? 

Har er politik varit verkningsfull så till vida att fler har fast läkarkontakt idag jämfört med förra 
mandatperioden?  

Hur har de specialdestinerade statsbidragen använts för säkra att Region Örebro län efterlever 
lagen? 

Monika Aune 

Miljöpartiet 
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TILL REGIONFULLMÄKTIGE 2022-03-21 

Interpellation    Till regionstyrelsens ordförande 
Andreas Svahn 

Konsekvenser av IPCC-rapporten 

I februari 2022 publicerade IPCC sin delrapport ” Effekter, anpassning och sårbarhet”. Den redovisar 
effekterna av klimatförändringarna och hur samhället och ekosystemen kan anpassa sig. Här kan vi 
läsa FN:s skarpaste varning hittills om klimatförändringarnas katastrofala påverkan på människor och 
ekosystem. Mer än tre miljarder människor är sårbara när klimatet förändras och effekterna kommer 
tidigare än vad forskarna räknat med. Ett talande exempel är att när detta skrivs är det 38 grader 
varmare än normalt på jordens kallaste plats, Antarktis. 

IPCC-rapporten aktualiserar att de fossila utsläppen måste minska globalt, regionalt och lokalt. Att 
planeringen för klimatanpassningen måste skyndas på och att katastrofberedskapen måste höjas.  

Vilka konsekvenser kan då komma att påverka regionens verksamheter, antingen en och en eller 
flera samtidigt– snabbare än vad forskarna hittills trott? Några exempel: 

Migration 
3-4 miljarder människor kommer att bli tvungna att lämna sina hem de kommande 20 åren.
Har regionen beredskap för en mycket stor invandring av klimatflyktingars behov av
sjukvård? Det får flyktingströmmen från Ukraina att framstå i helt nytt perspektiv, som en
liten förövning.

Översvämningar 
Översvämningar, likt den i Hallsberg för några år sedan kommer att bli vanligare. Händer det i 
Örebro kan det få stora konsekvenser för elförsörjningen på sjukhuset eller enstaka 
vårdcentraler samt att sjukvårdspersonal får svårigheter att ta sig till jobbet och 
ambulanserna inte kan göra utryckningar. Leveranser av mat och viktiga sjukvårdsprodukter 
kan komma att avstanna. Klarar regionen en massiv översvämning i exempelvis Örebro stad 
om den skulle hända sommaren 2022? 

Elförsörjningen 
Om det blir elavbrott på något av våra sjukhus klarar dagens reservaggregat elförsörjning i 
några få dagar. Inte mer. Men med de scenarios som nu förutspås kan en klimatrelaterad kris 
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bli väldigt omfattande och lång. Exempel på frågeställningar är då hur akuta vård, 
operationer och förlossningar ska kunna genomföras?  

Värmeböljor 
Vi minns värmeböljan sommaren 2018 då överdödligheten steg i Sverige. Också i vårt län. 
Vissa operationer kunde inte genomföras och fler patienter än vanligt sökte vård på grund av 
värmen. Arbetsmiljön inom sjukvården var tidvis tuff på grund av höga 
inomhustemperaturer. Nu säger forskarna att sådana värmeböljor får vi räkna med vart 
tredje sommar i snitt inom en mycket snar framtid. Är våra sjukhus och vårdcentraler rustade 
för att kyla ned inomhustemperaturen så att verksamheten kan fortgå utan störningar?  

Vattenbrist 
Brist på grundvatten i vår region och andra i landet har varit en visa de senaste åren. När 
detta skrivs ligger de stora vattenmagasinen mycket under de normala i vårt område, enligt 
Sveriges Geologiska Undersökningar. Skulle vi få en värmebölja sommaren 2022 kan det leda 
till ransonering av vatten då många också får sitt vatten av ytvattentäkter. Lite vatten ska då 
räcka till fler. Hur väl förberedda är våra vårdinrättningar på en vattenransonering? 

Nya epidemier och sjukdomar 
När det blir varmare kan ”nya” sjukdomar komma till Sverige. Det handlar om nya bakterier 
och virussjukdomar som vandrar norrut via djur och insekter. Men också sjukdomar kopplat 
till översvämningar och exempelvis hög värme. Nuvarande pandemi har visat hur sårbar 
regionen är om en epidemi drabbar länet och då vår egen personal. Hur skyddar regionen sig 
för att personalen blir drabbad av epidemisk sjukdom? Hur undviker regionen en ny så kallad 
vårdskuld i sådana fall? 

Eftersom regionen idag saknar en klimatanpassningsplan, blir det naturligt att ställa frågan hur 
planeringen för att anpassa regionens verksamheter för klimatförändringens effekter ser ut. 
Dessutom undrar jag vilket politiskt organ som har överblicken och ansvar för samordningen kring 
beredskap och sårbarhet kopplat till effekter av klimatförändringen. 

Frågor till regionstyrelsens ordförande: 

Hur väl förberedda är regionen och i vilket styrdokument kan vi hitta en beredskaps – och 
anpassningsplan kopplad till klimatförändringen? 

Upplever du att de folkvalda i fullmäktige har insyn i regionens beredskapsplaner kopplat till 
klimatförändringen? 

Vilket politiskt organ följer upp kontinuerligt och ansvarar för samordning av frågorna om 
beredskap och sårbarhet kopplat till klimatkrisen? 
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Mats Gunnarsson 

Miljöpartiet 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 37 Anmälan av motion från Sebastian Cehlin (M), Anna
Nordqvist (M), Ulrika Björklund (M) och Kristian Berglund (M) 
om att införa vårdval inom barn- och ungdomspsykiatrin 
Diarienummer: 22RS862 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit till Region Örebro län den 26 januari 2022 från 
Sebastian Cehlin (M), Anna Nordqvist (M), Ulrika Björklund (M) och Kristian 
Berglund (M) om att införa vårdval inom barn- och ungdomspsykiatrin. 

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, anmälan av motion från 

Sebastian Cehlin (M), Anna Nordqvist (M), Ulrika Björklund (M) och Kristian 
Berglund (M) om införande av vårdval inom Barn- och ung

• Motion - inför vårdval inom barn- och ungdomspsykiatrin, bilaga § 37 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 
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Till regionfullmäktige i Region Örebro län 

2022-01-26 

Motion – inför vårdval inom Barn och ungdomspsykiatrin 

Den psykiska ohälsan bland barn och unga har ökat i samhället och därmed också behovet av 
stöd och hjälp för psykiska besvär. Många regioner i Sverige däribland Region Örebro län har 
inte varit rustade för det ökade behovet av vård, trots att ökningen skett under en lång tid. 
Den här ökningen tillsammans med organisatoriska hinder har lett till en otillgänglig psykiatri 
där barn och unga får stå i långa köer. Ett barn i vårt län kan få vänta över ett år på utredning 
och behandling hos  BUP. Samtidigt är personalomsättningen stor och personal slutar p.g.a. 
dåliga villkor och brister i arbetsmiljön. Det har bland annat lett till att barn- och 
ungdomspsykiatrin under lång tid levererat låga produktionsresultat med ett snitt på ett till 
två besök per dag per behandlare.  

Trots vidtagna åtgärder i form av utredningar och handlingsplaner har situationen inom BUP 
inte blivit bättre. I syfte att förbättra verksamheten, korta köerna och öka valfriheten bör 
regionen införa vårdval inom BUP. Det innebär att patienterna ska kunna välja mellan 
Regionens egen BUP-verksamhet och andra vårdaktörer. Det är en möjlighet där den egna 
verksamheten och andra privata eller ideella organisationer kan erbjuda större valfrihet, 
mångfald och konkurrera om kvalitet som i slutändan gynnar patienten. Aktörerna ska 
godkännas av Region Örebro län och det är av största vikt att det finns ett regelverk för att 
säkerställa kriterier för god kvalitet, effektivitet, kontinuitet och tillgänglighet.  

Barn och ungdomar med psykiska besvär behöver hjälp snabbt. En lång väntan på vård 
påverkar inte bara det enskilda barnets mående negativt utan även barnets skolgång, sociala 
liv och fritid. Även suicidrisken ökar. Genom ökad tillgänglighet och valfrihet inom barn- och 
ungdomspsykiatrin kan fler drabbade få hjälp och behandling snabbare. Det minskar 
lidandet för den drabbade och för dennes anhöriga, det förbättrar förutsättningarna för en 
lyckad skolgång och det medför ökad möjlighet till en god livskvalitet även senare i livet.      

Vi föreslår därför Regionfullmäktige besluta 

att: Region Örebro län inför vårdval inom BUP 

Sebastian Cehlin (M) 
Anna Nordqvist (M) 
Ulrika Björklund (M) 
Kristian Berglund(M) 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 38 Anmälan om motion från Ola Karlsson (M) om att försvara
frihet och demokrati är etiskt och hållbart 
Diarienummer: 22RS2808 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Ola Karlsson (M) till Region Örebro län den 
18 mars 2022 om att försvara frihet och demokrati är etiskt och hållbart. 

Motionen har överlämnats till Regionkansliet, Staben för ekonomi för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, anmälan av motion från Ola 

Karlsson (M) om att försvara frihet och demokrati är etiskt hållbart
• Motion - Att försvara frihet och demokrati är etiskt och hållbart, bilaga § 38 

Beslut 
Regionstyrelsen föreslår regionfullmäktige besluta 

att   remittera motionen till regionstyrelsen för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 
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Motion till Regionfullmäktige

Att försvara frihet och demokrati är etiskt och hållbart.

Det är varken hållbart eller etiskt att förhindra placeringar i försvarsindustri. Utvecklingen i

Ukraina visar tydligt demokratiers behov av vapen och försvarsmateriel. Regionen bör därför
ta bort hinder och restriktioner för placeringar i försvarsindustri.

De fruktansvärda övergrepp som nu utförs av Ryssland i Ukraina visar att frihet och

demokrati är under attack i Europa. Terrorbombningar, attacker mot sjukhus och

förlossningsavdelningar, bombningar och robotattacker mot civila och bostadsområden,
beskjutningar av flyende civila är alla exempel på en grymhet och brutalitet utan gränser.

Mammor och ofödda barn slaktas av rysk trupp och Putins lakejer.

Ukrainas befolkning försvarar sig sin frihet och sin demokrati med alla tillgängliga medel och
vapen. Bland dem försvarsmateriel tillverkade och konstruerade i Karlskoga. Varje land har
en självklar rätt att försvara sitt folk och sin frihet.

Under lång tid har det av många setts som moraliskt tvivelaktigt att tillverka
försvarsmateriel. I Region Örebro län har en majoritet i Regionfullmäktige tidigare, med
moderata reservationer, under lång tid, ställt krav på att placeringar av regionens tillgångar
inte får ske i försvarsindustri eller företag med inslag av vapentillverkning.

Den brutala invasionen och kriget i Ukraina visar att det är både hållbart och moraliskt rätt
att tillverka försvarsmateriel och vapen som används för att försvara frihet och demokrati.
Varje hinder eller förbud mot att placera regionens pengar i sådan försvarsindustri bör
därför awecklas. Förvaltare som aktivt väljer bort sådana placeringar bör själva aktivt väljas
bort som förvaltare av regionens placeringar.

Det är självklart att välja bort placeringar i företag som tillverkar ABc-stridsmedel eller
personminor. Men företag som tillverkar försvarsmateriel för försvar av frihet och demokrati
bör vara självklara placeringsmöjligheter både ur etiska och hållbarhetsmässiga krav.

Regionfullmäktige föreslås besluta

Att säkerställa att regionens finansiella placeringar sker på ett sätt så att inget aktiw
uteslutande av företag som tillverkar försvarsmateriel för försvar av frihet och demokrati
sker.

Sida 25 av 70

Bilaga § 38



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 39 Anmälan av medborgarförslag om bussförbindelse mellan
Kumla resecentrum och Åbytorp Hardemo 
Diarienummer: 22RS1353 

Sammanfattning 
En medborgare har 2022-02-08 inkommit med medborgarförslag om att upprätta 
bussförbindelse mellan Kumla resecentrum och Åbytorp, Hardemo. 

Medborgarförslaget har överlämnats till Regional utveckling, trafik- och 
samhällsplanering för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, anmälan av medborgarförslag 

om bussförbindelse mellan Kumla resecentrum och Åbytorp Hardemo
• Medborgarförslag, bussförbindelse Kumla resecentrum och Åbytorp Hardemo, 

bilaga § 39 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlämna medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden för beslut, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnd 
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Från: Caroline Olofsson
Till: Region Örebro län
Ärende: Medborgarförslag
Datum: den 8 februari 2022 21:58:32

Medborgarförslag avseende bussförbindelse
mellan Kumla resecentrum och Åbytorp,
Hardemo.

Nedan initiativ lämnas in mot bakgrund av de beslut som fattats av Region Örebro
Län vilket inneburit att Åbytorp och Hardemo inuläget helt saknar kollektiva
bussförbindelse till Kumla tätort. Detta då buss 744 helt tagits bort. 

Sedan beslutet fattades har flera medborgare boende i Åbytorp och Hardemo
påverkats negativt av beslutet. Vi är en grupp medborgare som hjälps åt att föra
landsbygdens talan, för att Region Örebro Län  ska förstå de negativa konsekvenserna
samt vidta åtgärder som gynnar Kumla Kommun, där Åbytorp ingår. Vi anser inte att
regionens kartläggning innan nedskärningen har skett i dialog med de boende inom
området vilket är olyckligt. Utredningen avser även siffror för underlag år 2018. Nu
är det år 2022 och med andra behov och andra grupper individer som behöver
bussförbindelse. 

Initiativet och förslaget avser att möjliggöra för barn, gymnasiestuderande, vuxna
samt äldre att kunna transportera sig med kollektivtrafik från sin hemvist till Kumla.
Vi vill att Kumla kommun ska vara en blomstrande kommun. Vi vill att regionen tar
ansvar för kollektivtrafiken i länet med kloka utredningar och underlag innan beslut
fattas och även framtida beslut.

Vi vill kunna bo kvar i Åbytorp och Hardemo där vi är bosatta. Vi vill inte tvingas att
flytta. Vi vill att landsbygden skall tillvaratas där man vill värna om
samhällsutvecklingen vilket tyvärr inte sker med nuvarande avsaknad av
bussförbindelse. 

I den utredning som Region Örebro Län gjort och som ligger till grund för beslut om
nedskärningar, anser bygden inte att man tagit hänsyn till de faktiska direkta
konsekvenser som detta bidragit för flertalet boende i området. Att hänvisa till
Kommunens ansvar för skolskjuts när de barn som tidigare pendlat inte faller inom
kommunens ram för att beviljad ansökan utifrån 4 km regeln. Samtliga barn som går
på högstadiet har därmed fått avslagsbeslut. Även flertalet gymnasieungdomar har
fått avslag på sina ansökningar. Hade regionen utrett frågan, hade de sett i sin analys
att flertalet barn som åkt med linje 744 inte kommer få hjälp från kommunen. Ett
samhälle där beslutsfattare inom regionen och kommunen hänvisar till varandra i ett
försök att slippa ta ansvar i frågan är sammanfattningsvis oansvarigt. Det är samma
medborgare ni ska hjälpa och ansvarar för och i slutändan är det barnen som blir
lidande. De är själva så unga och beroende av att vuxna beslutsfattare gör rätt
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prioriteringar som gynnar dem som grupp.

Det är ojämställt att göra nedskärningar just utifrån slutsatsen att det är främst barn
och ungdomar som pendlar med kollektivtrafik.

Det går också att dra liknelser med diskriminering av en enskilt grupp just utifrån att
de är barn. Ska inte barn och ungdomar också kunna pendla med buss? Samhället ska
väl främja barn och ungas möjlighet att transportera sig med bussförbindelse för
studier. De unga är ju allas vår framtid.

Det är även ur miljösynpunkt ett bättre alternativ med bussförbindelse, än att samtliga
boende i området ska bekosta egna färdmedel och med de efterföljande utsläpp som
det innebär, för att kunna ta sig till affär, arbete, studier samt sjukvård. Dock ska
påtalas att alla tyvärr inte haft den möjligheten att lösa egen transport av flera olika
skäl. 

Det är flera på landsbygden som vittnat och vittnar om att gymnasieelever inte längre
kan vara bosatta utanför Kumla, i Åbytorp och Hardemo på grund av att det nu
saknas bussförbindelse. Detta är mycket olyckligt och fått försämrad psykisk hälsa,
stress och oro hos flertalet barn och unga i området. De upplever sig åsidosatta och
bort prioriterade. Alla medborgare som påverkas av nedskärningarna har heller inte
de ekonomiska möjligheter som krävs att köpa till exempel EPA-traktor, el-cykel
eller själva införskaffa flera egna bilar i hushållet. Det blir därmed en klassfråga vilka
familjer som ges möjlighet att lösa situationen eller inte. 

Det är gymnasieungdomar och vuxna som nu tvingas gå totalt 2-3 timmar totalt tur
och retur till resecentrum för att kunna ta sig därefter med tåg eller buss vidare mot
exempelvis Örebro för studier och förvärvsarbete. Från Hardemo saknas dessutom en
säker cykelväg. 

Vi har också äldre medborgare i bygden som behöver transport till affär, sociala
aktiviteter, apotek m.m som inte längre transporterar sig med bil. Avsaknad av
bussförbindelse bidrar till isolering för de äldre och att de även av ekonomiska samt
fysiska skäl inte längre kan transportera sig. Närtrafiken har för de äldre bidragit till
en viss kompensatorisk service men här i hjälps inte ungdomarna eller övriga vuxna
som vill få hjälp att ta sig innan kl 09:00 och efter kl 15:00. Närtrafiken är redan
överhopad med beställningar och det är svårt för de äldre att hinna boka tid. 

Strax utanför Åbytorp drivs också företag, familjehemsvård i syfte att hjälpa personer
in i det svenska samhället som drogfria individer där förbindelser med buss skapat
möjlighet till bland annat, fysisk aktivitet på gym vilket främjar individers psykiska
och fysiska hälsa samt ökar chansen till rutiner i vardagen som främjar ett drogfritt
liv. 

Ansvarig för företaget beskriver följande: ”Konsekvenserna är att vi får köra våra
klienter många gånger om dagen. Ekonomisk och miljömässigt är det en katastrof. Vi
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kan även förlora klienter som vill vara självgående. Det är ett himla pusslande att
kunna köra till skola, jobb, möten, gym  träning, psykiatrin  sjukvården mm.”

Enskilda medborgare i Åbytorp beskriver ”använder bussen när det är dåligt väder”.
Beklagligt att bussförbindelse helt tagits bort. 

En av de många föräldrar till gymnasieeleverna inom området beskriver: 
”Vi har gymnasieungdom som vi behöver skjutsa till tåg för att han ska kunna ta sig
till skolan i Örebro!”. 

Flera andra föräldrar vittnar om att deras gymnasieungdomar inte längre kan
transportera sig till sin gymnasieskola i Örebro samt Hallsberg.

Detaljplan finns kring ett 40-tal tomter i Åbytorp och sedan 2017 har området
expanderat med flera nybyggda villor, samt även lägenhetshus. Åbytorp är ett
attraktivt bostadsområde på landsbygden där många trivs. Fler hus planeras att
byggas i området. 

Det finns personer som beskrivit att de valt att inte bosätta sig i Åbytorp just utifrån
att det saknas förbindelse med buss. Detta främjar inte Kumla kommuns anda att vara
#liiitebättre

Önskemål förs fram att bussen även ska ha ett cykelställ så medborgare kan ta med
sig cykel.

Sammantaget av ovan framkommer behov av att återinföra bussförbindelsen mellan
Kumla resecentrum och landsbygden Åbytorp och Hardemo. Det är vi som bor här
som kan beskriva våra behov och lämna förslag till ändring av tidigare beslut enligt
nedan: 

Förslag till beslut:

1. Bussförbindelse avresa kl 07:35 från Hardemo, via Åbytorp, Vialundskolan
därefter till Kumla resecentrum.

2. Bussförbindelse avresa 07:05 från Hardemo, via Åbytorp till Kumla
resecentrum.

3. Bussförbindelse avgång kl 15:15 från Kumla resecentrum, Vialundskolan,
Åbytorp, Hardemo.

4. Bussförbindelse avgång 16:15 från Kumla resecentrum, Åbytorp, Hardemo.

Motivering till förslag till beslut utifrån behovet:
Punkt 1 avser både barn, ungdomar samt vuxna som pendlar till studier och arbete. 
Punkt 2 avser ungdomar och vuxna som pendlar till studier och arbete. 
Punkt 3 och 4 avser samtliga åldersgrupper och behov. 

Ovan förslag avser en mindre buss med plats för ca 20 personer. 
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Mvh Caroline Olofsson 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 40 Anmälan av medborgarförslag om införande av obligatorisk
uppföljning efter större förändringar 
Diarienummer: 22RS2860 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 22 mars 
2022 om att införa obligatorisk uppföljning efter större förändringar. 

Medborgarförslaget har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, anmälan av medborgarförslag 

om att införa obligatorisk uppföljning efter större förändringar
• Medborgarförslag om uppföljning, bilaga § 40 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till hälso- och sjukvårdsnämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 41 Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2021
Diarienummer: 22RS2000 

Sammanfattning 
Region Örebro läns hel- och delägda bolag har överlämnat årsredovisningar för 2021 
innehållande verksamhetsberättelser, ekonomisk redovisning och förslag till 
disposition av vinster respektive förluster. Enligt gällande bolagspolicy ska 
regionstyrelsen utarbeta förslag till instruktioner till de stämmoombud, som utsetts 
till respektive bolagsstämma, som anger hur ombuden ska rösta. Om instruktionerna 
gäller ärenden av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska dessa 
utfärdas av regionfullmäktige. Övriga instruktioner kan utfärdas av regionstyrelsen 
på delegation från regionfullmäktige. 

Årsredovisning för Inera AB kommer att fastställas av bolagets styrelse den 23 mars 
och AB Transitio kommer att fastställa sin årsredovisning på styrelsemöte den 19 
april. Följden blir att dessa årsredovisningar inte hinner behandlas av 
regionfullmäktige 28 april med föregående beredning av regionstyrelsen i mars. För 
att årsredovisningarna ska godkännas före bolagens årsstämmor och Region Örebro 
läns stämmoombud ska få instruktioner kopplade till dessa, delegerar 
regionfullmäktige till regionstyrelsen att fatta beslut om detta vid sitt möte den 29 
april. Dessa två bolag ingår inte i de sammanställda räkenskaperna för Region 
Örebro län då ägarandelen uppgår till 0,2 procent i Inera AB och 5 procent i 
Transitio AB. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, godkännande av ägda bolags

årsredovisningar 2021
• Årsredovisning 2021 Region Örebro läns förvaltnings AB
• Länsgården Fastigheter AB, årsredovisning 2021
• Örebro Gåsen Fastigheter AB, årsredovisning 2021
• Årsredovisning 2021 Länstrafiken Mälardalen AB
• Årsredovisning 2021 Landstingsbolaget i Örebro AB
• Årsredovisning 2021 Scantec AB
• Örebro läns Flygplats AB, årsredovisning 2021
• Alfred Nobel Science Park AB, årsredovisning 2021
• Länsmusiken i Örebro AB, årsredovisning 2021
• Oslo-Stockholm 2.55 AB, årsredovisning 2021
• Svealandstrafiken AB, årsredovisning 2021
• Årsredovisning 2021 Tåg i Bergslagen AB
• Mälardalstrafik MÄLAB AB, årsredovisning 2021
• Årsredovisning 2021 Länstrafiken Örebro lAB
• Almi Företagspartner Mälardalen AB, årsredovisning 2021
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Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   delegera till regionstyrelsen att fatta besluta om årsredovisning 2021 och 
uppdrag till stämmoombud för Inera AB och Transitio AB, 

att   årsredovisningar 2021 för Region Örebro läns hel- och delägda bolag läggs med 
godkännande till handlingarna, 

att   Region Örebro läns stämmoombud får i uppdrag att vid årsstämman för 
respektive bolag rösta för att: 

1. fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt i förekommande fall
koncernresultaträkningen och koncernbalansräkningen,

2. disponera bolagens vinster eller förluster enligt de fastställda balansräkningarna,

3. bevilja ansvarsfrihet gentemot bolagen för styrelseledamöterna och de
verkställande direktörerna,

att   Region Örebro läns stämmoombud för majoritetsägda bolag får i uppdrag att vid 
årsstämma för respektive bolag rösta för att bolaget ska följa Region Örebro läns 
bolagspolicy, samt 

att   Region Örebro läns stämmoombud i Region Örebro läns förvaltnings AB, 
Länsgården Fastigheter AB, Länstrafiken Örebro AB, Länsteatern i Örebro AB, 
Scantec AB, Örebro läns flygplats AB ska rösta för att arvode ska utgå till de 
styrelseledamöter, suppleanter och lekmannarevisorer som utsetts av 
regionfullmäktige i enlighet med av regionfullmäktige i Örebro beslutade ”Arvoden 
och ersättningar till förtroendevalda i Region Örebro län” samt att arvode till revisor 
ska utgå enligt godkänd räkning. 
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§ 42 Region Örebro läns årsredovisning 2021
Diarienummer: 22RS260 

Sammanfattning 
Regiondirektören överlämnar årsredovisning 2021 för Region Örebro län för 
regionfullmäktiges behandling av Region Örebro läns samlade årsredovisning. 

Årets balanskravsresultat efter balanskravsjusteringar uppgår till 697 miljoner 
kronor. Av detta resultat föreslås 169 miljoner kronor reserveras till 
resultatutjämningsreserv. Efter denna reservering uppgår Region Örebro läns 
resultatutjämningsfond till 427 miljoner kronor. Årets resultat uppgår till 926 
miljoner kronor, varav 581 miljoner kronor utgörs av orealiserade värdeökningar på 
finansiella tillgångar. 

Under perioden 2017-2020 genomfördes inga avsättningar till 
pensionsmedelsportföljen. Istället återlånades detta kapital, cirka 900 miljoner 
kronor, för att finansiera investeringar. I Region Örebro läns verksamhetsplan med 
budget för 2021 fastställdes en strategi som innebar att återlånade medel under dessa 
år succesivt skulle placeras i pensionsmedelsportföljen. I verksamhetsplan med 
budget för 2021 och 2022 har beslut tagits i linje med denna strategi. Genom att 
använda 150 miljoner kronor av resultatet 2021 för att göra en ytterligare avsättning 
samt följa den planerade överavsättningen enligt verksamhetsplan med budget 2022, 
100 miljoner kronor för plan 2023, kommer det återlånade kapitalet åren 2017-2020 
att vara återinvesterat i finansiella tillgångar. 

I bokslutet uppgår Region Örebro läns externa låneskuld till 2 054 miljoner kronor 
miljoner kronor, varav 1 500 miljoner kronor avser lån för finansiering av egna 
verksamhetslokaler. Befintliga likvida tillgångar möjliggör att låneskulden kan 
amorteras ned med 150 miljoner kronor. 

Tidigare beslutade investeringar om 1 145 miljoner kronor, vilka inte har verkställts 
vid utgången av 2021 föreslås föras över till 2022 års investeringsbudget. 

I fastställda regler för ansvar och befogenheter framgår att under- och överskott ska 
balanseras mellan åren för hälso- och sjukvården Hälsoval, Folktandvården och 
gemensamma nämnden för företagshälsa och tolkförmedling. 

Årsredovisningen beskriver hur verksamheten har utförts i förhållande till de 
effektmål och strategier som finns i verksamhetsplanen med budget 2021. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, Region Örebro läns

årsredovisning 2021
• Region Örebro läns årsredovisning 2021
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• Verksamheternas resultat 2021
• Revisorernas verksamhetsberättelse 2021
• Revisionsberättelse för Region Örebro län
• Revisorernas redogörelse för 2021
• De sakkunnigas rapporter i sammandrag 2021
• Granskningsrapport årsredovisning 2021
• Granskningsrapport god ekonomisk hushållning 2021

Anteckning 
Regiondirektör Rickard Simonsson lämnar information om årsredovisningen 2021. 

Härefter kommenterar ordförande i revisionen, Sara Dicksen (M), revisions-
berättelsen och revisorernas arbete i övrigt. 

Slutligen ges allmänheten möjlighet att ställa frågor om årsredovisningen. 

Det antecknas att de ledamöter i regionfullmäktige, vilka också var ledamöter och 
ersättare i granskande styrelser och nämnder samt övriga organ, inte deltar i 
behandlingen av ärendet vad avser frågan om ansvarsfrihet beträffande sig själva. 

Revisorernas förslag 
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 
samt enskilda ledamöter i dessa organ. Revisorerna tillstyrker att regionens års-
redovisning för 2021 godkänns. 

Yrkanden 
Andreas Svahn (S), Sebastian Cehlin (M), Elin Jensen (SD) Jihad Menhem (V), 
Behcet Barsom (KD), Charlotta Englund (C), Willhelm Sundman (L), Mats 
Gunnarsson (MP), Markus Lundin (KD), Nina Höijer (S), Anna Nordqvist (M), 
Kristian Berglund (M), Kristine Andersson (S), Oskar Svärd (M), Carina Dahl (S), 
Torbjörn Ahlin (C), Elin Nilsson (L), Lars-Göran Zetterlund (C), Jessica Carlqvist 
(V), Lennart M Pettersson (S), Pia Frohman (MP), Fahran Mohammad (S), Emilia 
Molin (C), Pernilla Marberg (SD), Birgitta Malmberg (L), Ingvar Ernstson (C), 
Patrik Nyström (SD) och Ingrid Båve (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   godkänna årsredovisningen för 2021, 

att   fastställa i årsredovisningen föreslagna budgetjusteringar, 

att   avsätta 169 miljoner kronor till resultatutjämningsreserv, 

att   amortera 150 miljoner kronor på låneskulden, 
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att   göra en extra avsättning med 150 miljoner kronor till pensionsmedelsportföljen, 

att   överföra investeringsmedel om sammanlagt 1 145 miljoner kronor till 2022 års 
budget, samt 

att   fastställa framlagt förslag till ackumulerat resultat år 2021 för hälso- och 
sjukvården Hälsoval -547,7 miljoner kronor, Folktandvården -137,8 miljoner kronor 
och gemensamma nämnden för företagshälsa och tolkförmedling +25,7 miljoner 
kronor. 
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§ 43 Aktuell regioninformation

Kanslichef Niklas Tiedermann informerar om Region Örebro läns arbete med 
anledning av kriget i Ukraina. 
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§ 44 Revidering av regional utvecklingsstrategi 2022-2030
Diarienummer: 21RS5939 

Sammanfattning 
Regionstyrelsen har fått uppdraget att uppdatera regional utvecklingsstrategi för 
Örebro län. Redovisad strategi uttrycker Örebro läns samlade vilja och fungerar som 
en gemensam plattform för länets aktörer. Strategin är en utgångspunkt för arbetet 
med hållbar regional utveckling de kommande åren och ger vägledning vid den 
fysiska planeringen. 

Den gemensamma visionen är en attraktiv och pulserande region för alla, där stark 
konkurrenskraft, hög och jämlik livskvalitet och god resurseffektivitet är tre 
övergripande mål. Utvecklingsinsatser och investeringar ska leda till hög och jämlik 
livskvalitet för länets alla invånare och till stark konkurrenskraft. Samtidigt får inte 
de planetära gränserna överskridas, eftersom både människors hälsa och den 
ekonomiska utvecklingen är beroende av att ekosystemen är i balans. För att nå 
visionen är hållbarhetsintegrering av hela strategin och det faktiska genomförandet 
viktigt. 

Strategin är en utgångspunkt och en gemensam vägvisare för hur Region Örebro län, 
länets kommuner, näringsliv, myndigheter, offentliga förvaltningar, universitet och 
civilsamhälle ska utveckla vårt län. Mot social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet, 
med en god och jämlik livskvalitet för alla i Örebro län, både nu och i framtiden. 

Strategins övergripande mål konkretiseras av 20 effektmål. Till varje effektmål 
kopplas två målsatta indikatorer. Genomförandet sker genom samverkan inom tio 
prioriterade områden och insatser inom områdena bidrar till de övergripande målen 
och effektmålen. Varje område beskriver nuläge, önskat läge 2030 och pekar ut tre 
strategiska inriktningar. Till några prioriterade områden finns regionala struktur-
bilder. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, revidering av regional

utvecklingsstrategi 2022-2030
• Förslag till Örebro läns regionala utvecklingsstrategi 2022-2030
• Yrkande från Miljöpartiet i regionstyrelsen 2022-04-07, revidering av regional

utvecklingsstrategi
• Återremissyrkande från Moderaterna till regionfullmäktige, revidering av

regional utvecklingsstrategi
• Reservation från Liberalerna i regionstyrelsen 2022-04-07, revidering av

regional utvecklingsstrategi
• Reservation från Moderaterna i regionstyrelsen 2022-04-07, revidering av

regional utvecklingsstrategi
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Yrkanden 
Irén Lejegren (S), Jihad Menhem (V), Behcet Barsom (KD), Charlotta Englund (C), 
Bo Rudolfsson (KD), Torbjörn Ahlin (C), Kenneth Lantz (V), Markus Lundin (KD), 
Lars-Göran Zetterlund (C) och Malin Silén (KD) yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag. 

Sebastian Cehlin (M), Anna Nordqvist (M) och Tomas Klockars yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag och lämnar ett särskilt yttrande, bilaga § 44:1. 

Elin Jensen (SD) och Patrik Nyström (SD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga § 44:2. 

Willhelm Sundman (L) och Elin Nilsson (L) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag 
och lämnar ett särskilt yttrande, bilaga § 44:3. 

Oskar Svärd (M), Anders Brandén (M) och Birgitta Borg (L) yttrar sig. 

Upplysning 
Mats Gunnarsson (MP) meddelar att samtliga närvarande ledamöter från 
Miljöpartiet inte deltar i beslutet, bilaga § 44:4. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   godkänna framlagt förslag till Örebro läns regionala utvecklingsstrategi 
2022-2030 samt 

att   ge regionstyrelsen mandat att vid behov ändra effektmål och indikatorer i den 
regionala utvecklingsstrategin. 
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§ 45 Bolagspolicy för Region Örebro län
Diarienummer: 22RS703 

Sammanfattning 
Region Örebro läns nuvarande bolagspolicy antogs av regionfullmäktige 2018-09-25 
§ 97. Bolagspolicyn anger hur kommunallagens regler för ägarstyrning av bolagen
ska tillämpas i Region Örebro län samt anger hur ägaren i övrigt vill ha kontroll över
de regionägda bolagen. Bolagspolicyn anger även gemensamma principer för
bolagen inom områdena styrelse och VD, ekonomi, information och revision.

Nuvarande bolagspolicy har utvärderats och reviderats. Synpunkter från den 
granskningsredogörelse av lekmannarevisionen som genomfördes förra året avseende 
moderbolaget Region Örebro läns förvaltnings AB har legat till grund vid 
utformandet av förslag till reviderad bolagspolicy. I arbetet har synpunkter från 
verkställande direktörer av bolag som ingår i koncernen för Region Örebro läns 
förvaltnings AB samt direktägda bolag med en ägarandel överstigande 25 procent 
beaktats. 

De huvudsakliga förändringarna som föreslås är nya avsnitt kring definitioner och 
tillämpningsområde, privata utförare och arkivmyndighet. Genomgående föreslås 
förtydliganden gällande ägarstyrningen i syfte att säkerställa en tydlig, transparent 
och samordnad styrning. 

Tillägg har gjorts gällande bolagens information till ägaren och i övrigt föreslås vissa 
revideringar för att tydliggöra ägarrollerna. Mindre förslag till revidering rör att 
helägda bolag på bolagsstämman ska bekräfta att de ska följa bolagspolicyn samt att 
de uppdrag de tilldelas av Region Örebro län ska bekräftas av bolagens styrelse. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, bolagspolicy för Region

Örebro län
• Bilaga 1 - Bolagspolicy för Region Örebro län
• Bilaga 2 - Bolagspolicy för Region Örebro län med ändringar

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 
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§ 46 Borgen avseende refinansiering av Transitio Reginafordon
Diarienummer: 22RS870 

Sammanfattning 
I början av 2000-talet gjordes den första större anskaffning av nya fordon till 
Transitio. Det var Reginafordon på uppdrag av bland annat regionerna runt 
Mälardalen, Bergslagen och Värmland. Fordonen leasefinansierades genom ett antal 
leasekontrakt med Handelsbanken Finans allt eftersom de levererades. 

Aktuella leasekontrakt har löpt på under snart 20 år inklusive en första förlängnings-
period om 4 år. Till årsskiftet 2022/2023 är det dags för en sista möjlig förläng-
ningsperiod på åtta år. I samband med detta har Handelsbanken meddelat att de 
önskar avsluta leasefinansieringarna och ej acceptera den sista förlängnings-
perioden. 

Berörda borgensmän för dessa kontrakt är Region Dalarna, Region Gävleborg, 
Region Västmanland samt Region Örebro län, tillika ägare av Tåg i Bergslagen AB 
(TiB). 

För Transito och hyrestagarna innebär den sista leaseperioden mindre förmånliga 
villkor vad gäller räntemarginal och amorteringsprofil varför det även ur detta 
perspektiv är aktuellt att refinansiera fordonen på annat sätt. 

Samtliga borgensmän till berörda fordon/leasefinansieringar är medlemmar i 
Kommuninvest varför refinansiering föreslås att genomföras från Kommuninvest. 
För Region Örebro län berörs en andel om 25 procent av två stycken Reginafordon 
vilka hyrs från AB Transitio av Tåg i Bergslagen AB. Totalt för Region Örebro län 
är det aktuellt att refinansiera 11,3 miljoner kronor. 

Fordonens avskrivningstid kommer att justeras utifrån Transitios avskrivnings-
principer när Transitio tar över ägandet av fordonen vilket medför en ökning av 
hyran för de två fordonen om totalt 1,0 miljoner kronor per år. För Region Örebro 
län som svarar för 25 procent av kostnaden innebär det en hyresökning om totalt 
250 000 kronor. 

Refinansieringen förslås ske med upplåning med propieborgen från ägarna som 
säkerhet. Skulden under nuvarande solidarisk borgen, utställd för ursprunglig svensk 
leasefinansiering, kommer att minska med ett belopp motsvarande ny enskild 
proprieborgen för regionen. Refinansieringen medför därför ingen ökad borgens-
summa. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, borgen avseende

refinansiering av Transitio Reginafordon
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Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   Region Örebro län, organisationsnummer 232100-0164, går i borgen såsom för 
egen skuld för AB Transitio upp till ett belopp om 11 268 000 kronor avseende 
refinansiering av två Regina regionaltågsfordon vilka hyrs från AB Transitio, samt 

att   beslutet förutsätter att övriga berörda borgensmän med fordon i aktuell 
leasefinansiering, tillika ägare i Tåg i Bergslagen AB, fattar likalydande beslut. 

Skickas till 
Tåg i Bergslagen AB 
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§ 47 Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt
Ambulansflyg (KSA) 
Diarienummer: 22RS2068 

Sammanfattning 
Svenskt Ambulansflyg är ett kommunalförbund som ägs och finansieras av Sveriges 
samtliga regioner. Förbundet har etablerat tre beredskapsbaser vid flygplatserna i 
Umeå, Göteborg och Arlanda. För de fyra nordliga länen är verksamheten i full 
operativ drift från den 23 december 2021. Operativ drift har inletts vid Landvetter 
och Arlanda under februari 2022. Förbundet har sitt kansli och säte i Umeå. 

Förbundsfullmäktige för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg har beslutat om 
ny förbundsordning och översänt den till medlemsregionernas fullmäktige för 
godkännande. Förbundsordningen har beslutats i förbundet efter en bred förankrings-
process, där samtliga regioner i december 2021 gett möjlighet att inkomma med 
synpunkter på ny förbundsordning. 

Justeringarna i föreslagen förbundsordning omfattar bland annat förbundets syfte, 
ekonomiska ansvar, möjlighet att ingå ekonomiska förpliktelser, verksamhetsplan 
och budgetprocess samt den ekonomisk fördelningsmodell. 

Reviderad förbundsordning blir gällande när den är antagen av samtliga medlemmars 
fullmäktige. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, ny förbundsordning för

Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg
• Förbundsordning Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg (KSA)
• Särskilt yttrande från Sverigedemokraterna i regionstyrelsen 2022-04-07, ny

förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg

Jäv 
Ola Karlsson (M) anmäler jäv och deltar varken i handläggningen eller i beslutet. 

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Elin Jensen (SD) yttrar sig och lämnar ett särskilt yttrande, bilaga § 47. 
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Beslut
Regionfullmäktige beslutar

att   anta redovisat förslag till förbundsordning med ekonomisk bilaga för 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg. 

Skickas till 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg 
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Särskilt yttrande 

Regionstyrelsen 2022-04-07 
Ärende: 7 

Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg (KSA) 

Den ursprungliga förbundsordningen för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg fastställde 

att kommunalförbundets uppgift var att upphandla och samordna flygambulanstjänst. Förbundet 

gjorde dock raka motsatsen – och började starta upp en egen flygambulanstjänst. Att bedriva en 

sådan verksamhet kräver stor kunskap och erfarenhet av luftburna transporter, något som inte är 

regionernas kärnuppdrag. Kommunalförbundets beslut att flyga i egen regi har upphävts av 

förvaltningsrätten då det stred mot den gällande förbundsordningen – något som förbundet 

överklagat. Istället för att förhålla sig till den förbundsordning som gäller, väljer nu förbundet 

istället att gå bakvägen och ändra sin förbundsordning, så att ett utförande i egen regi möjliggörs. 

Vi ser stora farhågor med att Sveriges regioner genom ett förbund ska bedriva flygbolag. Vi ser 

också det som djupt olyckligt att man väljer att gå fram med en ny förbundsordning under tiden 

det finns juridiska prövningar av den nu gällande. Den förbundsordning som läggs fram nu har 

dock intagit en mellanväg, där förbundet antingen kan bedriva verksamheten i egen regi eller 

utkontraktera den. Således har förbundet valt en mellanväg för att blidka den breda massan.  

Sverigedemokraterna har i sitt budgetförslag tidigare gett regionstyrelsen i uppdrag att uppmana 

Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg (KSA) att upphandla tjänsten ambulansflyg för en 

kortare övergångsperiod samt att KSA efter utvärdering uppmanas att genomföra en 

upphandling av ambulansflygtjänsten i sin helhet, men inte vunnit gehör för detta. Då denna 

förbundsordning de facto inte omöjliggör en upphandling väljer vi idag att inte gå emot den. Vi 

kommer dock fortsatt följa frågan då vi inte vill se Örebro läns skattepengar få vingar och gå upp 

i det blå. Vi anser fortsatt att det inte är en regional angelägenhet att bedriva luftburna 

transporter, men vill poängtera vikten av att det finns en väl fungerande organisation kring 

ambulansflyg för patienternas bästa.  

Elin Jensen Patrik Nyström

Bilaga § 47
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§ 48 Redovisning av besvarade medborgarförslag

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen får fullmäktige i vissa fall överlåta till styrelse eller nämnd att 
besluta i ett ärende som har väckts genom medborgarförslag. Fullmäktige ska i dessa 
fall informeras om de beslut som fattats av styrelsen eller nämnden med anledning av 
förslagen. 

Besvarade medborgarförslag i regionstyrelse: 
- Hyrläkare, 17RS7415

Besvarade medborgarförslag i  hälso- och sjukvårdsnämnd: 
- Hälsosamtal för medborgare som fyller 50 år, 21RS8289

Besvarade medborgarförslag i samhällsbyggnadsnämnd: 
- Trygg anhalt för Länsbussar i city kvällstid, 21RS10840,
- E-kallelse ska vara giltig som bussbiljett likvärdigt papperskallelse inom
tandvården/sjukvården, 21RS2892,
- Skyddad cykelbana Kumla-Örebro, väg 690, 22RS461.

Besvarade medborgarförslag i servicenämnd: 
- Telefonsamtal från vården ska visas genom ett speciellt nummer, 21RS1295.

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag hälso- och sjukvårdsnämnd 2022-02-10,, §26 Svar på

medborgarförslag om hälsosamtal för medborgare över 50 år
• Protokollsutdrag regionstyrelsen 2022-03-02 §31 RS Svar på medborgarförslag

om hyrläkare
• §13 SBN Svar på medborgarförslag om trygg anhalt för länsbussar i city

kvällstid
• Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2022-03-17 §28 Svar på

medborgarförslag om att e-kallelse ska vara giltig som bussbiljett likvärdigt
papperskallelse inom tandvården/sjukvården

• Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2022-03-17 §29 Medborgarförslag
skyddad cykelbana Kumla-Örebro, väg 690

• Protokollsutdrag servicenämnden 2022-03-16 §16 Medborgarförslag om att
telefonsamtal från vården ska visas genom ett speciellt nummer
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Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   godkänna redovisningen.



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 49 Besvarande av motion från Willhelm Sundman (L) om
införande av riktlinjer för personalföreträdare i nämnder 
Diarienummer: 21RS529 

Sammanfattning 
Motionären föreslår att Region Örebro län ska ta fram riktlinjer för personal-
företrädare i nämnder. Förslaget motiveras huvudsakligen med att det skulle 
tydliggöra arbetstagarorganisationernas möjlighet till insyn. Avsaknaden av riktlinjer 
sägs i motionen bidra till osäkerhet avseende arbetstagares påverkan inom det 
politiska beslutsfattandet. 

Kommunallagen ger personalföreträdare som utses av de lokalt kollektivavtals-
bundna fackliga organisationerna, rätt att delta vid sammanträden med andra 
nämnder än styrelsen. Rätten gäller i ärenden som rör förhållandet mellan regionen 
som arbetsgivare och dess anställda. Även i övrigt finns en tydlig reglering av frågan 
i kommunallagen. 

De fackliga organisationerna i Region Örebro län har vid flera tillfällen i samband 
med bland annat central facklig samverkan informerats om möjligheten att utse 
personalföreträdare. Detta har följts av samtal i frågan. Arbetsgivaren har tydliggjort 
den ovillkorliga rätten att utse personalföreträdare. Arbetsgivaren har också klargjort 
att så snart sådana utsetts, kommer de att kunna delta i nämndernas sammanträden. 
Mot denna bakgrund och mot bakgrund av den tydliga regleringen av frågan i 
kommunallagen saknas behov av ytterligare riktlinjer, och motionen ska därför anses 
besvarad. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, besvarande av motion från

Willhelm Sundman (L) om att införa riktlinjer kring personalföreträdare i
nämnder

• Svar på motion från Willhelm Sundman (L) om att införa riktlinjer kring
personalföreträdare i nämnder

• Motion från Willhelm Sundman (L) - Inför riktlinjer kring personalföreträdare i
nämnder

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) och Jihad Menhem (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Willhelm Sundman (L) och Mats Gunnarsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla regionstyrelsens förslag röstar ja och den som vill bifalla motionen röstar 
nej. 

Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 63 röster och motionen får 7 röster, bilaga § 49. 

Reservationer 
Willhelm Sundman (L) och Elin Nilsson (L) reserverar sig mot regionfullmäktiges 
beslut till förmån för motionen. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen ska anses besvarad. 
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Voteringsrapport   
Besvarande av motion från Willhelm Sundman (L) om införande av riktlinjer för 
personalföreträdare i nämnder 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla motionen.  
Ja 63 
Nej 7 
Frånvarande 1 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 50 Besvarande av motion från Elin Jensen med flera (alla SD)
om att utreda möjligheten att få ingå i Sjukvårdens 
larmcentral ihop med Region Uppsala, Västmanland och 
Sörmland 
Diarienummer: 21RS1810 

Sammanfattning 
Till Region Örebro län har kommit en motion om att utreda möjligheten att kunna 
ingå i Region Uppsalas, Västmanlands och Sörmlands samarbete i Sjukvårdens 
larmcentral, och vad kostnaden för Region Örebro län i så fall skulle bli. 

I förslaget till svar beskrivs att frågan utretts tidigare, och att den utredningen visade 
på ökade kostnader och ökade behov av att rekrytera ett stort antal sjuksköterskor. 
Istället har ett samarbete med SOS Alarm utvecklats där en regionanställd 
sjuksköterska arbetar på larmcentralen för att förstärka den medicinska kompetensen. 

En deluppföljning har visat att en mer kvalificerad bedömning gjort att fler patienter 
kunnat få en mer träffsäker bedömning, vilket lett till att beläggningen på 
ambulanserna har minskat. Hälso- och sjukvårdsförvaltningen utreder nu möjligheten 
att utöka sköterskebemanningen på larmcentralen. Därför föreslås att motionen 
avslås. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2022-04-28, Besvarande av motion från

Elin Jensen med flera (alla SD) om att utreda möjligheten att få ingå i
Sjukvårdens larmcentral ihop med Region Uppsala,

• Hälso- och sjukvårdsnämndens svar på motion om att utreda samarbete med
Sjukvårdens larmcentral

• Motion - Utred möjligheten att få ingå i Sjukvårdens larmcentral ihop med
Region Uppsala, Västmanland och Sörmland

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) och Carina Dahl (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Elin Jensen (SD) yttrar sig. 
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Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen avslås. 



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 51 Besvarande av interpellation från Monika Aune (MP) om
rasism inom hälso- och sjukvården 
Diarienummer: 21RS4358 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 52 Besvarande av interpellation från Fredrik Askhem (L) om
cykelparkeringar vid busshållplatser 
Diarienummer: 21RS9269 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 53 Besvarande av interpellation från Elin Jensen (SD) om
tillgänglighet för äldre att få professionell hjälp i svåra 
situationer 
Diarienummer: 22RS2279 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 54 Besvarande av interpellation från Elin Jensen (SD) om
patientens resa i vården 
Diarienummer: 22RS2283 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 55 Besvarande av interpellation från Monika Aune (MP) om fast
läkarkontakt på vårdcentral 
Diarienummer: 22RS2903 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 56 Besvarande av interpellation från Mats Gunnarsson (MP) om
konsekvenser av IPCC-rapporten 
Diarienummer: 22RS3133 

Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Mats Gunnarsson (MP) om 
konsekvenser av IPCC-rapporten (Intergovernmental Panel on Climate Change), 
bilaga § 56. 

Härefter yttrar sig Mats Gunnarsson (MP), Oskar Svärd (M), Oscar Lundqvist (SD), 
Håkan Stålbert (KD), Ewa Sundkvist (KD), Ingvar Ernstson (C) och Martin Hårsmar (M). 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2022-04-28 Dnr: 22RS3133 

Mats Gunnarsson (MP) 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation från Mats Gunnarsson (MP) om 
konsekvenser av IPCC-rapporten 

Mats Gunnarsson har interpellerat mig med anledning av IPCC:s delrapport 
”Effekter, anpassning och sårbarhet”. (IPCC är en förkortning av 
Intergovernmental Panel on Climate Change, vilket på svenska kan översättas 
till FN:s mellanstatliga klimatpanel). Mats Gunnarsson beskriver i 
interpellationen några av slutsatserna i rapporten. Där redovisas effekterna av 
klimatförändringarna och hur samhället och ekosystemen kan anpassa sig. I 
rapporten varnar FN för klimatförändringarnas mycket allvarliga påverkan på 
människor och ekosystem. 

Först vill jag tacka Mats Gunnarsson för interpellationen, och samtidigt slå fast 
att det är mycket viktigt att Region Örebro län i sin verksamhet arbetar för att 
bekämpa klimatförändringen och för att möta dess konsekvenser. 

Jag anser, som jag tidigare har uttalat, att arbetet med klimatanpassning måste 
integreras i den ordinarie verksamheten, det vill säga i de planer och arbets-
processer som redan finns etablerade på olika organisatoriska nivåer. För att 
detta ska fungera tillfredsställande kan dock den övergripande styrningen för 
klimatanpassning behöva samlas i ett sammanhang där olika aktörers ansvar 
och roller i relation till klimatanpassningsarbetet tydliggörs. Jag anser att detta 
bland annat bör genomföras genom att övergripande mål för klimatanpassning 
infogas i program för hållbar utveckling när detta revideras. Ett mål bör då 
vara att klimatanpassning ska finnas med i alla relevanta styrdokument inom 
Region Örebro län. 

En stor del av arbetet med klimatanpassning görs effektivast i olika regionala 
och nationella samarbeten, till exempel arbetet med att säkra varu- och 
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www.regionorebrolan.se 

materialflöden och arbetet med att ta fram kunskaps- och informationsmaterial 
om de olika effekter som det förändrade klimatet har på vår hälsa. 
Vi arbetar kontinuerligt i de olika verksamheterna med att säkerställa 
redundans så att viktig verksamhet kan fungera även under olika former av 
påfrestningar, självfallet inkluderande de allvarliga påfrestningar som 
klimatförändringarna kommer att medföra. Genom arbetet med Energi- och 
klimatrådgivning tillsammans med kommunerna, arbetar vi också med dessa 
frågor. Det finns även flera andra arenor som Region Örebro län verkar på, 
inte minst tillsammans med länsstyrelsen och med näringslivet för att minska 
klimatpåverkan i vårt län. Region Örebro län arbetar även med att revidera den 
regionala planen för allvarliga och extraordinära händelser – i detta arbete 
kommer erfarenheter från pandemi och andra nyligen inträffade händelser att 
kunna ge värdefullt underlag. 

Mats Gunnarsson frågar mig vidare vad jag tror om de förtroendevaldas 
kunskaper om beredskapsplanerna. Jag har egentligen ingen anledning att göra 
en sådan allmän bedömning, men vet att det är många förtroendevalda med 
mig som anser dessa frågor vara mycket viktiga, och därför lägger ner tid på 
att arbeta politiskt med dem på olika sätt. 

Slutligen vill jag nämna att jag inte är främmande för att pröva tanken att låta 
regionstyrelsen få ett än tydligare ansvar för klimatfrågorna. Men det är viktigt 
att komma ihåg att det egentliga kontinuitetshanteringsarbetet måste skötas där 
det hör hemma, nämligen i nämnderna och i förvaltningen, eftersom det är de 
organen som har det direkta ansvaret för möjligheten att påverka 
verksamheternas närmare utformning. 

Andreas Svahn 
Ordförande i regionstyrelsen 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 57 Besvarande av interpellation från Willhelm Sundman (L) om
cancerrehabiliteringens viktiga del i vårdkedjan 
Diarienummer: 22RS3384 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 58 Besvarande av interpellation från Anna Stark (M) om
arbetssituationen på akutmottagningen vid 
Universitetssjukhuset Örebro 
Diarienummer: 22RS3839 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 59 Allmän frågestund för ledamöterna

Inga frågor att besvara vid dagens sammanträde. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 60 Valärenden

Valberedningen föreslår regionfullmäktige att besluta om val enligt följande 

21RS9894 
1 ersättare i gemensam nämnd för företagshälsovård samt tolk- och översättarservice 
efter Nafih Mawlod (S) för tiden 2022-04-28 – 2022-12-31 
Zaki Habib (S) 

22RS4105 
1 ersättare i samhällsbyggnadsnämnden efter Antti Tsupukka (S) för tiden 
2022-04-28 – 2022-12-31 
Anders Styrbjörn Andersson (S) 

22RS2559 
1 ledamot i Länsteatern Örebro AB, styrelse efter Lars B Stenström (KD) för tiden 
2022-04-28 – 2022-12-31 
Carina Dickens (KD) 

22RS2464 
1 juryman i 2:a gruppen jurymän enligt 12 kap 4 § tryckfrihetsförordningen efter 
Elisabeth Sundström (M) för tiden 2022-04-28 – 2022-12-31 
Linda Brunzell (M) 

22RS3837 
1 ersättare i regional tillväxtnämnd efter Florencia Aroca López (M) för tiden 
2022-04-28 – 2022-12-31
Monica Thyresjö (M)

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar i enlighet med valberedningens förslag. 
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Skickas till
De valda
Respektive organ
Regionkansliet - Staben Administration, juridik och 
säkerhet



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2022-04-28 

§ 61 Avslutning

Ordföranden förklarar sammanträdet avslutat klockan 15.50. 
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